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ACTA NÚM. 10/2024 

 
El dia 7 d’octubre de 2024 a les 17:00 hores, a la Casa Comuna de Canillo, es reuneix 

el Consell de Comú en la sessió ordinària tradicional, anomenada Per acabar de cobrar 

les Terces, per donar curs a tot allò que sigui convenient per a la bona administració de 

la parròquia. 

El cònsol major dona la benvinguda a tots els assistents a la sessió de Consell tant als 

Consellers de Comú, com a les persones, com als mitjans de comunicació presents així 

com als mitjans que estan connectats i a tots els ciutadans que segueixen el Consell per 

streaming.  

Procedeix comentant que antigament els pagaments es fraccionaven i que actualment 

el fraccionament no és quelcom modern perquè ja es feia en temps immemorials i 

ancestrals. És per aquest motiu que en aquest Consell de Comú es recorda aquesta 

tradició de la parròquia de Canillo de cobrar els imports que es fraccionaven antigament.  

 
La secretària general dona lectura a l’ordre del dia de la reunió: 
 
1. Aprovació de l’acta de Consell de Comú de data 16 de setembre de 2024.  
2. Proposta i aprovació, si escau, de diferents Convenis: 

2.1. Conveni de cessió de terreny a precari, destinat a horts i a espai de lleure 
pels animals de companyia.  
2.2. Conveni de patrocini en relació a les proves de Copa del Món i d’Europa que 
es realitzen a Soldeu – El Tarter.  

3. Proposta i aprovació, si escau, de diferents suplements de crèdit de les Comissions 
d’Infància, Joventut i Esports, de Finances, Tràmits i Sistemes d’Informació, de 
Promoció Turística i Comercial i Participació Ciutadana, Comunicació i Innovació.  
4. Proposta i aprovació, si escau, de diferents adjudicacions de les Comissions de Gestió 
d’Infraestructures i Via Pública,  de Finances, Tràmits i Sistemes d’informació i de 
Participació Ciutadana, Comunicació i Innovació.  
5. Proposta i aprovació, si s’escau, de Ordinació reguladora de les construccions amb 
caràcter provisional en totes les unitats d’actuació del POUP de la parròquia de Canillo 
de sòl urbanitzable, que tinguin adscrita la clau 7 (zones de protecció).  
6. Proposta i aprovació, si escau, de l’Ordinació comunal del sistema d’ordenació per 
definició volumètrica respecte al projecte de reforma i ampliació de la casa Ponet i l’era 
de Gavatxa, situat en Zona de Casc Antic, clau 1 inclòs en la UASUC-C Canillo del 
POUP de la parròquia de Canillo, a Canillo, instada pel Sr. Albert Torres Babot.  
7. Facultar al cònsol major, Hble. Sr. Jordi Alcobé Font, i al cònsol menor, Hble. Sr. Marc 
Casal Tomàs, per tal que, conjuntament o indistintament puguin signar l’Acord entre el 
Comú de Canillo i el Comú d’Encamp sobre el preu just.   
8. Informar dels acords presos en les Juntes de Govern de data 11, 18 i 25 de setembre 
de 2024.  
 
 
Sota la presidència de l’Honorable Sr. Jordi Alcobé Font, cònsol major, i amb 
l’assistència dels Honorables membres de la Corporació que es relacionen a 
continuació:  
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Cònsol menor 
Marc Casal Tomàs 
Consellers i Conselleres 
Silvia Mandicó Garcia 
Miquel Casal Rossell 
Misericòrdia Torres Sedó 
Sebastià Plaza Carrasco 
Laura Riba Alcobé 
Alexander Cesare Kinchella 
Cristel Torres Mariojouls 
Joan Antoni Rodríguez Angrill 

 

 

Secretària general: 

Meritxell Moya Delgado 

 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
Havent estat convocada degudament aquesta sessió de Consell de Comú, d’acord amb 
el que disposa l’article 21 de l’Ordinació d’organització i funcionament dels Comuns, de 
data 24 de novembre de 2011; 
 
Aquesta sessió serà transmesa per streaming i es procedirà a la seva gravació conforme 
al que disposa l’article tercer de l’Ordinació del 24-12-2021 de modificació de l’Ordinació 
del Comú de Canillo d’organització i funcionament dels Comuns, del 24 de novembre de 
2011. 
 
Un cop comprovada l’existència del quòrum perquè pugui ser iniciada, d’acord amb el 
que disposa l’article 22; i de conformitat amb els articles 23.2 i 23.3 de l’Ordinació 
d’organització i funcionament dels Comuns, de data 24 de novembre de 2011; 
 
 
Es procedeix amb l’ordre del dia establert, exposat a continuació: 
 
 

1. Aprovació de l’acta de Consell de Comú de data 16 de setembre de 2024.  

 
L’Hble. Sr. Jordi Alcobé demana si hi ha alguna consideració a fer a l’acta del Consell 
de Comú de data 16 de setembre de 2024, i no havent-hi cap consideració al respecte, 
es procedeix a la votació de la mateixa, la qual és aprovada per assentiment.  
 

 

2. Proposta i aprovació, si escau, de diferents Convenis: 

 

L’Hble. Sr. Jordi Alcobé Font cedeix la paraula a la presidenta de la Comissió de 
Benestar Social, perquè faci l’exposició del present punt. 
 

L’Hble. Sra. Silvia Mandicó Garcia procedeix amb l’explicació del conveni de cessió de 
terreny a precari, destinat a horts i a espai de lleure pels animals de companyia, 
comentant que amb la voluntat d’anar més enllà amb el projecte Horts Socials, present 
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des del 2010 als Horts de Mascaró per la gent gran, es vol ampliar l’oferta a tots els 
residents de la parròquia de Canillo. La parcel.la on s’ubicaran aquests horts s’anomena 
Prat del Portal de Conxa, ha estat el terreny escollit per dur a terme aquest projecte i 
pertany al Grup Immobiliària Cierco SA, i avui demanem aprovar el conveni entre aquest 
i el Comú de Canillo. Volem agraïr a GRIMICSA la cessió de manera gratuïta d’aquest 
prat. De la superfície del terreny, s’utilizarà la part més plana de unes 1.700m2. Enguany 
es prepararà per habilitar uns 10 horts (i segons la demanda es podria arribar a preparar 
fins a 30 horts). S’entregaran segons uns criteris que es desenvoluparan més endavant, 
en el moment de fer la presentació de tots els horts i que puguin fer la demanda.  
 
El Sr. Cònsol s’afegeix als agraïments a la societat GRIMICSA per la cessió d’aquest 
terreny de forma gratuïta i es reitera, tal i com ha dit la consellera, que tothom podrà 
optar a tenir un hort a Canillo, no només les persones grans sinó també les persones 
residents a la parròquia amb el reglament que l’any que ve es pugui desenvolupar a tal 
efecte i això permetrà contribuir a una vida saludable, més sana i a un consum de la 
pròpia collita de cadascú que vulgui utilitzar els horts. Tindrem dos ubicacions a Canillo, 
per la gent gran i per altres residents que vulguin optar.  
 
L’Hble. Sr. Jordi Font dona pas a la votació d’aquest conveni, el qual és aprovat per 
unamitat. 
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Seguidament es transcriu el contingut del conveni de cessió de terreny a precari, 

destinat a horts i a espai de lleure pels animals de companyia: 
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El Sr. Cònsol comenta que el proper conveni a aprovar és el de patrocini en relació a les 

proves de Copa del Món i d’Europa que es realitzaran a Soldeu – El Tarter. Es tracta 

d’un conveni que es pacta entre el Comú de Canillo i ENSISA, per tal de clarificar les 

aportacions que farà el Comú de Canillo pels esdeveniments nacionals que hagi 

d’organitzar ENSISA, i es fa per a dues temporades 24-2025 i 25-2026. Recorda que 

per aquesta temporada següent ja tenim compromeses a ENSISA i a Andorra un 

esdeveniment de Copa d’Europa, que tindrà lloc el 3-4 de febrer del 2025, són dos 

proves de la disciplina slalom llegant i tindrà lloc a la pista Avet de Soldeu, i també una 

prova de la Copa del Món anomenada AUDI FIS SKI ANDORRA 2026, que és una prova 

d’slalom gegant masculí i que també tindrà lloc a la pista Avet de Soldeu, els dies 7 i 8 

de març del 2026. Per a aquestes proves i per les que puguin venir s’han fixat uns 

imports, el Sr. Cònsol dona el detall dels mateixos i comenta que d’aquesta manera 

ENSISA pot pressupostar i fer previsions sobre el finançament d’aquests esdeveniments 

i buscar, si escau, finançament o subvencions a altres patrocinadors. Per la qual cosa, 

queda fixat pel Comú i per ENSISA les aportacions relacionades en el conveni per 

aquest esdeveniments internacionals, atès que cada vegada s’han anat consolidant més 

i són un reclam per a la nostra parròquia i per a la nostra estació d’esquí. Altrament hi 

ha d’altres clàusules contractuals i ordinàries que hi figuren a tots els contractes: 

col.laboracions, entrades, invitacions, confidencialitat, responsabilitats, cancel.lacions 

per temes meterològics i altres clàusules que s’incloen sempre en aquest tipus de 

conveni.  

 

Finalitzada l’explicació del present conveni el Sr Cònsol dona pas a la votació del mateix, 

el qual queda aprovat per unanimitat.  
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Seguidament es transcriu el contingut del conveni de patrocini en relació a les proves 

de Copa del Món i d’Europa que es realitzen a Soldeu – El Tarter: 
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Seguidament es transcriu l’informe favorable d’Intervenció: 
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3. Proposta i aprovació, si escau, de diferents suplements de crèdit de les 

Comissions d’Infància, Joventut i Esports, de Finances, Tràmits i Sistemes 

d’Informació, de Promoció Turística i Comercial i Participació Ciutadana, 

Comunicació i Innovació. 

 
L’Hble. Sr. Jordi Alcobé Font cedeix la paraula a la presidenta de la Comissió d’Infància, 

Joventut i Esports per procedir amb l’explicació de l’atorgament del primer suplement de 

crèdit. 

L’Hble. Sra. Laura Riba Alcobé explica que la Comissió d’Infància, Joventut i Esports 

demana un suplement de crèdit de 20.000€ destinat al funcionament del jardí d’infància 

Les Orenetes, per fer front a aquest darrer trimestre de l’any. Aquesta ampliació és 

necessària per cobrir l’augment dels costos d’alimentació, de neteja i reparació de 

diferents electrodomèstics entre altres.  

Finalitzada la intervenció de la Sra. Riba, el Sr. Cònsol cedeix la paraula al president de 

la Comissió de Finances, Tràmits i Sistemes d’Informació. 

L’Hble. Sr. Joan Antoni Rodríguez comenta que hi ha dos suplements de crèdit: un 

primer suplement per un import de 634.753€ per fer front a les darreres despeses 

derivades dels treballs de reforma i millora del Palau de Gel i un segon suplement de 

crèdit per un import de 80.000€ per frent front a les despeses d’allotjament al núvol de 

les aplicacions informàtiques del Comú, així com de les eines d’ofimàtica d’ús propi i 

intern de la Corporació.  

Finalitzada la intervenció del Sr. Rodríguez, el Sr. Cònsol cedeix la paraula al president 

de la Comissió de Promoció Turística i Comercial.  

L’Hble. Sr. Alexander Kinchella diu que fan la demanda d’un suplement de crèdit d’un 

import de 20.000€ en previsió per cobrir les despeses derivades de la plataforma de la 

gestió i venda de les entrades online del Pont Tibetà vista l’obertura prematura d’aquest, 

van ser 5 mesos de més, i s’obrirà fins al mes de desembre si la meteo ho permet. 

Aquest motiu ha generat un desajust amb la quantitat que s’ha comentat anteriorment 

abans que es decidís obrir durant més temps.  

Finalitzada la intervenció del Sr. Kinchella, el Sr. Cònsol cedeix la paraula a la presidenta 

de la Comissió Participació Ciutadana, Comunicació i Innovació.  

L’Hble. Sra. Misericòrdia Torres comenta que des de la Comissió de Participació 

Ciutadana, Comunicació i Innovació han vist la necessitat de promocionar la parròquia 

de Canillo durant els mesos de la temporada d’hivern i fer que sigui una destinació 

atractiva i diferenciadora al país. Per aquest motiu, s’ha plantejat la instal.lació d’una 

experiència de llums, sons, olors i efectes i per tant es proposa un suplement de crèdit 

per fer front a aquesta despesa per un import de 25.000€. Aquesta experiència 

s’anomenarà parc de llums d’hivern. Serà un bon reclam pels ciutadans i turistes, molt 

diferenciador i innovador.  

Finalitzada la intervenció de la Sra. Misericòrdia Torres, el Sr. Cònsol agraeix la 

intervenció de tots els consellers i dona pas a la votació dels 4 suplements de crèdit 

proposats els quals són aprovats per unanimitat.  

 



 

Pàgina 21 de 89  CC/07-10-2024 
 
 

 

Seguidament es transcriu el contingut de l’informe del Departament d'Infància, Joventut 

i Esports, en relació al suplement de crèdit per incrementar la partida pressupostària 

corresponent al funcionament del Jardí d’infància:  
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Seguidament es transcriu el contingut de l’informe favorable d'Intervenció en relació al 

suplement de crèdit per incrementar la partida pressupostària corresponent al 

funcionament del Jardí d’infància: 
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Seguidament es transcriu el contingut de l’informe del Departament de Finances, 

Tràmits i Sistemes d'Informació, en relació al suplement de crèdit per incrementar la 

partida pressupostària corresponen al consum de dades al núvol d’AZURE: 
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Seguidament es transcriu el contingut de l’informe favorable d'Intervenció en relació al 

suplement de crèdit per incrementar la partida pressupostària corresponen al consum 

de dades al núvol d’AZURE: 
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Seguidament es transcriu el contingut de l’informe del Departament de Finances, 

Tràmits i Sistemes d'Informació, en relació al suplement de crèdit per incrementar la 

partida pressupostària corresponent al Palau de Gel: 
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Seguidament es transcriu el contingut de l’informe favorable d'Intervenció en relació al 

suplement de crèdit per incrementar la partida pressupostària corresponent al Palau de 

Gel: 
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Seguidament es transcriu el contingut de l’informe del Departament de Promoció 

Turística i Comercial, en relació al suplement de crèdit per incrementar la partida 

pressupostària de Treballs realitzats per altres empreses en gestió d’entrades:  
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Seguidament es transcriu el contingut de l’informe favorable d'Intervenció en relació al 

suplement de crèdit per incrementar la partida pressupostària de Treballs realitzats per 

altres empreses en gestió d’entrades: 
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Seguidament es transcriu el contingut de l’informe del Departament de Participació 

Ciutadana, Comunicació i Innovació, en relació al suplement de crèdit per incrementar 

la partida pressupostària corresponent al servei de comunicació:  
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Seguidament es transcriu el contingut de l’informe favorable d'Intervenció en relació al 

suplement de crèdit per incrementar la partida pressupostària corresponent al servei 

comunicació:  
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4. Proposta i aprovació, si escau, de diferents adjudicacions de les Comissions 

d’Obres i Embelliment i de Participació Ciutadana, Comunicació i Innovació.  

L’Hble. Sr. Jordi Alcobé Font comenta que hi ha vàries adjudicacions i començarà amb 

la Comissió de Participació Ciutadana, Comunicació i Innovació cedint la paraula a la 

seva presidenta, atès que una d’aquestes adjudicacions està vinculada amb 

l’atorgament d’un dels suplements de crèdit que s’acaba d’aprovar. 

L’Hble. Sra. Misericòrdia Torres comenta que tal i com tot just s’acaba d’explicar sobre 

el suplement de crèdit per fer front a les despeses derivades per la realització d’una 

experiència: parc de llums, s’adjudica de manera directa a l’empresa XIMÈNEZ-CAIRÓ 

per un import de 110.000€ (IGI inclòs) aquesta instal.lació. D’aquesta sorpresa se’n 

parlarà més endavant, no obtant és una iniciativa molt bona pels ciutadans i pels turistes 

que visitin la nostra parròquia. 

Finalitzada la intervenció de la Sra. Torres, el Sr. Cònsol cedeix la paraula al president 

de la Comissió d’Obres i Embelliment. 

L’Hble. Sr. Sebastià Plaza explica que hi ha diferents adjudicacions, per una banda 

l’adjudicació de la construcció d’arquetes d’aigua potable ubicades a la parròquia. 

Aquestes arquetes es troben distribuïdes per tota la parròquia i és molt important 

ampliar-les, atès tota la nova tecnologia que s’està implementant. S’ha presentat una 

única empresa i el valor d’aquesta adjudicació ascendeix a 124.951,28€. La segona 

adjudicació és per ampliar un tram de xarxa d’aigua potable i de col.lector a la part que 

puja de la ctra. de Ransol a la Coma, hi ha hagut alguna demanda d’algun propietari al 

respecte i s’ha valorat la necessitat al respecte i per aquest motiu s’ha convocat un 

concurs, on també només s’ha presentat una única empresa: CAPICSA i se li adjudicat 

per un import de 108.581,16€. Finalment la darrera adjudicació es va declarar deserta i 

per tant es va haver de fer una adjudicació directa. Es van sol.licitar 4 pressupostos a 

diferents empreses del País. Dos de les quals no han presentat oferta. Els treballs 

d’aquesta adjudicació consten de la refecció d’un mur a l’entrada del poble de l’Aldosa i 

eixamplar l’entrada just abans de l’entrada de l’esglesia. Aquesta adjudicació es fa a 

l’empresa ECOVALLS per un import de 151.846,95€.  

El Sr. Cònsol agraeix les intervencions dels consellers i donar pas a la votació de les 

esmentades adjudicacions. La present proposta d’adjudicacions s’aprova per unamitat. 
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Seguidament es transcriu l’informe tècnic relatiu a l’adjudicació del concurs públic amb 
caràcter ordinari per la remodelació i millora de xarxes d'aigües potables: 
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Seguidament es transcriu l’informe d'Intervenció relatiu a l’adjudicació del concurs públic 
amb caràcter ordinari per la remodelació i millora de xarxes d'aigües potables: 
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Seguidament es transcriu l’informe tècnic relatiu a l’adjudicació del concurs públic 
nacional amb caràcter ordinari per la construcció d'un tram de xarxa de residuals i xarxa 
d'aigua potable a la carretera de Ransol: 
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Seguidament es transcriu l’informe d'Intervenció relatiu a l’adjudicació del concurs públic 
nacional amb caràcter ordinari per la construcció d'un tram de xarxa de residuals i xarxa 
d'aigua potable a la carretera de Ransol: 
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Seguidament es transcriu l’informe tècnic relatiu a l’adjudicació del concurs públic 
nacional amb caràcter ordinari pels treballs dels murs a la carretera de l'Aldosa: 
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Seguidament es transcriu l’informe d'Intervenció relatiu a l’adjudicació del concurs públic 
nacional amb caràcter ordinari pels treballs dels murs a la carretera de l'Aldosa: 
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Seguidament es transcriu l’informe tècnic de l’adjudicació directa de la instal·lació de 
l’experiència “Parc de llums d’hivern”: 
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Seguidament es transcriu l’informe d'Intervenció relatiu a l’adjudicació directa de la 
instal·lació de l’experiència “Parc de llums d’hivern”: 
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5. Proposta i aprovació, si s’escau, de Ordinació reguladora de les construccions 

amb caràcter provisional en totes les unitats d’actuació del POUP de la parròquia 

de Canillo de sòl urbanitzable, que tinguin adscrita la clau 7 (zones de protecció). 

 

L’Hble. Sr. Jordi Alcobé comenta que es tracta d’una Ordinació esperada i necessària 
de les valls de Canillo. Es va decretar una moratòria de les bordes i construccions 
provisionals a totes les valls amb clau 7 a la parròquia de Canillo, al mes de febrer, i 
amb aquesta moratòria el que es pretén és regular la tipologia de construccions de 
muntanya que poguessin encaixar i aportar valor amb la construcció tradicional 
d’aquestes valls, sense que altres innovacions constructives poguessin alterar aquest 
ordre tradicional i l’imatge que es vol mantenir i protegir d’aquestes valls. Per explicar 
aquesta Ordinació, agraeixo a la Sra. Beatriu Candela, present en aquesta sala, el seu 
treball i es procedeix a la presentació de la mateixa: 
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Finalitzada la intervenció de la Sra. Candela, el Sr. Cònsol agraeix el treball de la feina 
realitzada pel Departament d’Urbanisme del Comú, també pels assessors jurídics i al 
despatx ALTURA que també han ajudat a definir aquests paràmetres constructius. 
Recordar, únicament, que aquesta Ordinació és rellevant pel que fa a la regulació de les 
construccions de muntanya de les valls de Canillo. Que té dos objectius diferenciats, per 
un costat protegir les bordes antigues de la parròquia de Canillo, evitant que es puguin  
enderrocar, prohibint l’enderroc o una ampliació de la seva volumetria: més alçades o 
més volum i per altre costat, en particular, doncs, regular com han de ser totes les noves 
construccions a les valls de Canillo, tant pel que fa a les obertures, les pendents de la 
coberta, al tipus de pedra, d’obertura, de material, a les parets de pedra seca que es 
troben al voltant de les propietats, a la vegetació que l’envolta, als accessos, etc. Per 
tant, tot això està regulat al que es podrà construir d’aquí en endavant a la parròquia de 
Canillo, respectant completament amb l’arquitectura de muntanya i no desentonarà amb 
el que fins ara s’ha fet. El Sr. Cònsol demana si algú té algun comentari a realitzar sobre 
aquesta proposta. 
 
El cònsol menor comenta que a l’article 1, punt 3 del Reglament, s’hauria de fer una 
petita modificació del redactat perquè on diu “rehabilitació i ampliació”. Amplicació no té 
objecte perquè estem parlant de les edificacions anteriors al 1980 que, tal i com ens ha 
explicat la Sra. Candela, ja tenen la seva regulació pròpia en la qual se’ls hi atorga el 
volum actual, però no es permetria modificacions del volum actual. Per tant, la paraula 
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“ampliació” no té sentit que hi figuri. I per ser més clars, en el moment que es diu “ de 
les construccions existents anteriors” són les del 1980. Per tant, s’han de matisar 
aquests dos punts: per una banda treure la paraula “ampliació” i després de 
“construccions existents” afegir anteriors a 1980 perquè resti bén entès.  
 
El Sr. Cònsol agraeix la intervenció del cònsol menor i comenta que aquesta aportació 
és molt oportuna i clarifica el redactat. Si no hi ha res més a comentar el Sr. Cònsol dona 
pas a la votació de la present proposta, la qual s’aprova per unamitat.  
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Seguidament es transcriu l’Ordinació reguladora de les construccions amb caràcter 
provisional en totes les unitats d’actuació del POUP de la parròquia de Canillo de sòl 
urbanitzable, que tinguin adscrita la clau 7 (zones de protecció), que es publicarà al 
BOPA per la seva bona eficàcia administrativa: 
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6. Proposta i aprovació, si escau, de l’Ordinació comunal del sistema d’ordenació 

per definició volumètrica respecte al projecte de reforma i ampliació de la casa 

Ponet i l’era de Gavatxa, situat en Zona de Casc Antic, clau 1 inclòs en la UASUC-

C Canillo del POUP de la parròquia de Canillo, a Canillo, instada pel Sr. Albert 

Torres Babot. 

L’Hble. Sr. Jordi Alcobé comenta que es tracta essencialment d’exposar públicament la 
demanda que hi ha hagut per part del Sr. Albert Torres Babot, pel que fa a la remodelació 
i ampliació d’una edificació existent que és una antiga era i cort de Cal Gavatxa al C/ del 
Pui, de Canillo, de forma que aquesta cort que està ubicada entre dos edificis reformats 
de 3 i 4 plantes es pugui incrementar la seva volumetria per arribar a la mateixa alçada 
que les edificacions colindants. Atès que al ser casc antic era preceptiu de poder 
exposar públicament i aprovar la definició volumètrica, per aquest motiu s’exposa al 
Consell de Comú aquesta Ordinació. Recordar que, d’aquest projecte constructiu, el Sr. 
Albert Torres ha accedit a reduir l’alçada màxima reguladora per poder tenir un encaix 
visualment més integrat amb les edificacions existents colindants i la qual cosa entenem 
que l’impacte visual és menor atès que aquest cobert està envoltat d’edificacions molt 
més elevades. Si algú ciutadà té alguna objecció podrà fer-ho saber, no obstant el Comú 
de Canillo entén que procedeix amb l’establert amb la normativa actual i per tant accepta 
la proposta del Sr. Torres.  
 
No havent-hi res més a afegir a aquest punt, el Sr. Cònsol demana si hi ha algun 
comentari a fer al respecte, no sent així dona pas a la votació de la present proposta la 
qual s’aprova per assentiment.  
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Seguidament es transcriu l’Ordinació comunal del sistema d’ordenació per definició 
volumètrica respecte al projecte de reforma i ampliació de la casa Ponet i l’era de 
Gavatxa, situat en Zona de Casc Antic, clau 1 inclòs en la UASUC-C Canillo del POUP 
de la parròquia de Canillo, a Canillo, instada pel Sr. Albert Torres Babot, que es publicarà 
al BOPA per la seva bona eficàcia administrativa: 
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7. Facultar al cònsol major, Hble. Sr. Jordi Alcobé Font, i al cònsol menor, Hble. 

Sr. Marc Casal Tomàs, per tal que, conjuntament o indistintament puguin signar 

l’Acord entre el Comú de Canillo i el Comú d’Encamp sobre el preu just.   

 
L’Hble. Sr. Jordi Alcobé informa que aquest matí en roda de premsa s’ha explicat  l’acord 
al qual s’ha arribat entre el Comú de Canillo i el Comú d’Encamp sobre l’acord del preu 
just a satisfer per la ubicació i gestió del telecadira, i també de la pista d’explotació que 
ENSISA està gestionant des de fa més de 20 anys, fruit d’un acord de l’any 1998, que 
és el conveni de Meritxell, entre el Comú de Canillo i el Comú d’Encamp, i que 
posteriorment el Tribunal Superior de Justícia va dividir un terreny de Concòrdia, deixant 
aquest telecadira i aquesta pista dins del territori de la parròquia d’Encamp. Aquesta 
situació anòmala, en certa forma, que una concessionària d’un Comú de Canillo tingui 
una part de la seva explotació a l’altra parròquia feia que des del 2004, moment de 
l’adquisició de GRANDVALIRA, el Comú de Canillo hagués de satisfer un preu just per 
l’ocupació d’aquesta zona i del telecadira que uneix aquestes dues vessants: la 
d’ENSISA i la de SAETDE. Durant 20 anys ha estat complexe trobar un acord i, ara, fa 
6 mesos es va signar un protocol d’entesa entre ambdós Comuns, el 21 de març del 
2024, per resoldre algunes qüestions discrepants entre els Comuns, i també s’encomava 
que en el termini de 6 mesos es pogués trobar un preu just per satisfer el Comú de 
Canillo al Comú d’Encamp. Després d’aquest treball intens d’aquests darrers mesos, el 
preu just s’ha trobat, mitjançant un conveni, un acord, que es posa el dia d’avui en 
consideració del Consell de Comú de Canillo, perquè es faculti a qualsevol d’ambdós 
Cònsols a signar-ho, i en el qual el preu just a pagar els propers 15 anys és de 125.000€ 
per any i alhora reconeix pagar de 300.000€, corresponents als 3 darrers anys. Atès que 
anteriorment a aquesta data, el dret a cobrar estaria prescrit perquè l’any 2009 amb una 
sentència del Tribunal Constitucional de la Justícia es va considerar que era un preu 
d’origen públic, és a dir, era un dret amb interesos públics. Això vol dir que aquests drets 
amb més de 3 anys prescriuen i per tant l’únic que es podia arribar a reclamar per part 
del Comú d’Encamp era un històric de 3 anys. Aquest import s’ha avaluat per 300.000€ 
i es pagarà als 60 dies d’aprovar el pressupost de l’exercici 2025. Pel que fa als 125.000€ 
es pagaran anualment, abans del 31 d’octubre de cada any, fins a la temporada 39-40 
que es pagaria l’últim pagament el 31 d’octubre del 2040. Passat aquest termini es 
podria renovar anualment l’ús d’aquest territori. També dir que en aquests 15 anys, el 
Comú de Canillo durant els primers 10 anys té el dret d’efectuar qualsevol tipus d’obra, 
instal.lació o equipament, incloent el comerç que té ENSISA en aquest territori i passats 
aquests darrers 5 anys aquesta autorització estarà subjecta a l’autorització prèvia del 
Comú d’Encamp. Si aquest darrer valora rescindir aquest conveni d’aquí 15 anys o 
posteriorment si hi ha obres o actuacions pendents d’amortitzar el Comú d’Encamp 
hauria de subvenir a compensar l’import no amortitzat d’aquestes obres o instal.lacions  
pendents d’amortitzar que el Comú de Canillo o que ENSISA faci en aquesta zona. Per 
tant, aquests són els grans trets d’aquest Conveni que entenem que posa fi a una 
situació pendent de resoldre entre dos Comuns. Entenem que és una bona solució per 
les dues parts, és evident que ambdues parts han hagut de cedir amb expectatives 
inicials i es tracta d’un bon acord per arribar a una entesa amb situacions que poden ser 
distants i es donarà una seguretat jurídica pels propers anys a ENSISA, a SAETDE, a 
les parròquies de Canillo i Encamp i permet resoldre un conflicte de més de 20 anys 
amb la satisfació per totes les parts. El Comú de Canillo, posa el dia d’avui aquesta 
proposta per la votació de tots els seus consellers i del cònsol menor i el Comú d’Encamp 
ho farà en una sessió de Consell de Comú que tenen a finals d’aquest mes i partir d’aquí 
ja es podrà procedir a la signatura del present Conveni.  
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No havent res més a dir al respecte, el Sr. Cònsol procedeix a la votació de la present 
proposta, la qual és aprovada per unanimitat. 
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Seguidament es transcriu el contingut de l’acord entre el Comú de Canillo i el Comú 
d’Encamp sobre el preu just: 

 



 

Pàgina 86 de 89  CC/07-10-2024 
 
 

 



 

Pàgina 87 de 89  CC/07-10-2024 
 
 

 



 

Pàgina 88 de 89  CC/07-10-2024 
 
 

 

 
 
 
 
 



 

Pàgina 89 de 89  CC/07-10-2024 
 
 

 

8. Informar dels acords presos en les Juntes de Govern de data 11, 18 i 25 de 
setembre de 2024. 

 
 

L’Hble. Sr. Jordi Alcobé informa de les actes aprovades i ratificades de Junta de Govern 

de data 11, 18 i 25 de setembre de 2024, les quals han estat informades degudament a 

tots els consellers de Comú i demana que si hi ha alguna objecció al respecte la poden 

realitzar en aquesta sessió de Consell de Comú.  

 

 

I atès que no hi ha més assumptes què tractar, el cònsol major dona per acabada la 
sessió a les 17:45 hores, de la qual s’estén aquesta acta per a la deguda constància de 
tot allò esdevingut. 
 
 
 
 
 
 
 
P.O. del Comú       
La secretària general   El cònsol major 
Meritxell Moya Delgado   Jordi Alcobé Font 
 


